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فرمانداری تهران نامه  موافقت  خود را  به 
شهرداری منطقه 11 ارسال کرد

 سكانس آخر
 تخریب طبقه هفتم علاءالدین 

شهروند| سرانجام بلاتكليفي تمام مي شود. در و 
پنجره ها، سقف و ستون، كركره هاي طوسي رنگ و 
دكورهايي كه از دو  سال قبل در حالت بلاتكليفي در 
طبقه هفتم پاساژ علاء الدين باقي مانده بود، تخريب 
و براي هميشــه جمع خواهد شــد. حكم تخريب 
اين طبقه اضافي بر ســر ســاختمان قديمي ترين 
بازار موبايــل ايران براســاس تازه ترين گفته اقبال 
شــاكری، رئيس كميته عمران شــورای اسلامی 
شهر تهران از روز يكشنبه آغاز شده است. دستگاه 
قضائي چندين بار به حاجــي علاءالدين مهلت داد 
كه با ملاحظات مالكان فضا تخريب شود تا غائله به 
وجود آمده ناشي از تخلفات كميسيون ماده 100 و 
شهردار قبلي منطقه 11 ختم به خير شود؛ اما بعد 
از پايان آخرين مهلت، در سي و يكمين روز شهريور 
پرونده وارد فاز تازه اي شــد. مســئولان شهرداري 
اواسط مهرماه در آستانه اجراي حكم تخريب طبقه 
هفتم اين پاساژ بودند اما فرمانداري تهران با ارسال 
نامه اي خواستار توقف آن شــد تا الزامات، ضوابط و 
مقررات تخريب تعيين و رعايت شــود در حالي كه 
اعضاي شوراي شهر تهران اين نامه را مجهول الهويه 
و نماد تخلف در شهر ناميدند، اما غلامحسين آرام، 
معــاون عمرانی فرمانداری تهران اعــلام كرد: »در 
اين نامه اعلام شــده اگر قصد تخريب طبقه هفتم 
اين مجتمع وجود دارد، بايد ابتدا مشاوری برای اين 
تخريب تعيين شود و مشاور طراح سازه مجتمع نيز 
در اين پروسه حضور داشته باشد؛ همچنين حضور 
شــهرداری منطقه نيز لازم است تا با استخدام يک 
پيمانكار، اين تخريب با رعايــت ضوابط و مقررات 
انجام شود در غير اين صورت نظام مهندسی تهران 
هيچ گونه مسئوليتی را نمی پذيرد.« حالا شاكري 
در گفت و گــو با فارس از ارســال نامــه فرمانداري 
به شــهرداري تهران در اين باره خبر داده اســت: 
»فرمانداری تهران نامــه  موافقت با تخريب طبقه 
هفتم پاســاژ علاءالدين را به شــهرداری منطقه 
11 ارسال كرده اســت. بر اين اساس، تمام بهانه ها 
و مماشات با رفع تخلف از پاساژ علاءالدين برطرف 
شد و راه های گريز از اجرای حكم بسته شد.« رئيس 
كميته عمران شورای اســلامی شهر تهران گفته:  
»تمام مواردی كه به صورت مهندســی، شهرداری 
تهران برای تخريب اين طبقه آمــاده كرده بود، در 
اين نامه آورده شده است بنابراين شهرداری منطقه 
11 از روز يكشنبه وارد عمليات تخريب طبقه هفتم 
علاءالدين می شود. بايد با تخلف های صورت گرفته 
در مهلت كوتاهی برخورد شــود و در مورد پرونده 
پاساژ علاءالدين، فرمانداری تهران نيز پس از چندين 
جلسه ای كه گذاشــت، متوجه شد كه فضاسازی  و 
اعلام فشارها در اين خصوص بيخود بوده است.« حالا 
پس از جلسه شورای تأمين شهرستان تهران مصوبه 
تخريب طبقه هفتم پاساژ علاءالدين به منطقه 11 
ارسال شده اســت كه به گفته وحيدرضا محمدی، 
قائم مقام شهرداری منطقه 11 »دارای 5 بند است 
و شــهرداری اين منطقه نيز در حال تمهيدات لازم 
برای اجرای رأی كميسيون ماده 100 است.« البته 
اين مقام شهري باز هم اجراي اين حكم را به تأمين 
تمهيدات شوراي تأمين منوط دانسته است: »اجرای 
حكم تخريب طبقه 7 پاساژ علاء الدين مستلزم طی 

مدت زمان لازم خواهد بود.«

قتل عام شبانه غازهای وحشی 
مازندران

ایرنا|  رئيــس اداره حفاظت محيط  زيســت 
شهرستان های بابلســر و فريدونكنار از تخلف 30 
شــكارچی غيرمجاز خبر داد كه شنبه شب تعداد 
زيادی غاز وحشی را در در فريدونكنار و محمودآباد 
قتل عام كردند.ناصر كيايی با بيــان جزييات اين 
خبر گفت: »اين شكارچيان با استفاده از روش های 
صيد گذر و كرس در شب در»سوته« و »رودبست« 
فريدونكنار و »حسين آباد « و »ازباران« محمودآباد 
غازهای وحشی را شكار كردند.«به گفته او، اگرچه 
شــكار پرندگان هنگام شــب غيرقانونی است اما 
شكارچيان شــب و زمان امنيت پرندگان غاز های 
وحشــی اين تخلف را مرتكب شــدند. طبق آمار 
رسمی، حدود 100 هزار شــكارچی دارای پروانه و 
غيرمجاز در مازندران هم به شكار پرندگان مهاجر 
زمستان گذران مشغول می شــوند و سالانه 250 تا 

300 هزار بال از اين پرندگان را شكار می كنند.

معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد:  

خانه های مددجویان کمیته امداد 
بیمه می شود

فارس|  معاون حمايت و سلامت خانواده كميته 
امداد گفت:  »منازل مســكونی تمام مددجويان كه 
مشتمل بر يک ميليون و750 هزار خانوار می شوند، 
تحت پوشــش بيمه حوادث غيرمترقبه و ســوانح 
طبيعی قرار می گيــرد.« فاطمه رهبر با بيان اين كه 
با انعقاد اين قرارداد از اول آبان ماه  ســال 95 به مدت 
يک سال بيمه حوادث و سوانح هم به ديگر خدمات 
ارايه شده كميته امداد به مددجويان افزوده می شود، 
گفت: »براساس اين قرارداد منازل 816 هزارو192 
خانوار شــهری و 933 هزارو806 خانوار روســتايی 
تحت حمايت بيمه می شود.« رهبر به تشريح ميزان 
خسارت پرداختی به مددجويان اين نهاد پرداخت و 
افزود: »ميزان خسارت پرداختی به ازای هر ساختمان 
برای خانوار شــهری 35 ميليون تومان، 20 ميليون 
تومان برای خانوارهای روستايی، 15 ميليون تومان 
برای خســارت وارده به اســباب منزل درشهرها و 
درنهايت 10 ميليون تومان برای خســارت وارده به 

اسباب منزل در روستاها برآورد شده است.«

نیره خادمي|  سال گذشــته همراه رئيس كميسيون 
برنامه و بودجه و بعضی اعضاي اصلاح طلب شوراي شهر 
تهران پيگير تخلفات گزارش حسابرســي شــركت ها و 
موسسات وابسته به شهرداري تهران بود، امسال هم مسأله 
فروش شهروند و شــهر آفتاب، واگذاري هاي تخفيف دار 
املاک شــهرداري و صورت هاي مالي سال 90 بيشترين 
انتقادات او را در صحن شورا، رسانه ها و شبكه هاي اجتماعي 
نسبت به شــهرداري تهران رقم زده اســت. »رحمت الله 
حافظي«، معاون مستعفي وزارت بهداشت و رئيس بركنار 
شده ثروتمندترين سازمان غيردولتي ايران در دولت دهم، 
سه سالي است كه در شوراي شهر تهران رياست كميسيون 
سلامت و محيط زيســت را برعهده دارد و همين سه سال 
كافی بود تــا او را تبديل به يكــی از اصولگرايان منتقد به 
عملكرد »محمدباقر قاليباف«، شهردار تهران تبديل كند 
و برای همين هم در دو ســال گذشــته به علت انتقاداتي 
كه انحرافات مالي شــهرداري داشته اســت بارها مورد 
حمله اعضاي ديگر شورا ازجمله اصولگرايان قرار گرفته و 
متهم به ائتلاف براي تخريب شــده است. اما »رحمت الله 
حافظي«  در گفت وگوي مفصلش با »شهروند« قضاوت 
در دوره مديريت خود را به دو نفر اصلاح طلب ســپرد كه 
از جناح مقابل او هســتند. برخي نيز در ماه هاي گذشته 
رأي او به قاليباف را بهانه اي براي اعمال فشــار قرار دادند 
اما خودش مي گويد: »اگر در آن زمان به عمق مشــكلات 
و ناهنجاري هاي اداري شهرداري آگاهي داشتم، تصميم 

ديگري در اين باره مي گرفتم.« 

آقای دکتر ســه مدل مخالفت و نقد به مدیریت 
شهري در شوراي شــهر تهران وجود دارد که هر 
کدام از یك جنس است مي خواهم بدانم مخالفت یا 
نقد شما با مدیریت شهري از چه نوعي است؟ و چرا 
مسائل در طول این یك سال اخیر از سویي به شدت 

پیگیري و مطرح مي شود؟
البته من نام آن را مطالبه از جنس حقوق و منافع مردم 
مي گذارم و خــود را موظف مي دانم حقــي را كه از مردم 
پايمال مي شود، مطالبه كنم. به هر جناح سياسي بر بخورد 

هم مهم نيست. 
اما نقدها در ســال هاي اول شورا به این شكل از 

سوي شما مطرح نبود. 
اگر منظور شما 6 ماهه دوم  ســال 92 است قبول دارم 
چون در اين مدت صرف شــناخت سيستم، شهرداري و 
جريانات حاكم بر شهر شــد. نيمه اول  سال 93 تذكرات و 
مطالباتي در سيستم اداري مطرح مي شد. انتظار داشتم 
پيگيري ها نتيجه دهد يا شهرداري حداقل پاسخي براي 
انعكاس انحرافات و تخلفات داشته باشد. در اواسط  سال 93 
احساس كردم اين رويه در اداره تهران نهادينه شده است، 
كسي قصد اصلاح آن را ندارد و فضا مطلوب آقايان است. 
به همين دليل ارتباط با رسانه ها و انتقال اين موارد به افكار 
عمومي را شروع كردم و حتي در آن مقطع مصاحبه هايي 
از طريق صدا و سيما و خبرگزاري ها انجام شد. چند ماهي 
كه گذشت اخبار و اطلاعات در  اين مبادي ازجمله صدا و 
سيما بايكوت شد و خروجي اخبار مديريت مي شد. در آن 
زمان كه شبكه هاي اجتماعي اينترنتي درحال شكل گيري 
بود از ظرفيت آن اســتفاده كــردم. بنابراين صحبت ها از 
ابتدا بوده است منتها در يک مقاطعي پررنگ تر بود چون 
در آن مقاطع اطلاعاتي در اختيــار من قرار مي گرفت كه 
مهم تر و حادتر بود و بيشتر افكار عمومي را جلب مي كرد. 
به عنوان مثال از خرداد امسال تاكنون كه صورت هاي مالي 
تلفيقي  سال 90 به دســت ما رسيد باعث طرح يک سري 
مباحث جديد شد. در سال گذشته به گزارش حسابرسي 
از شركت ها، سازمان و موسسات شهرداري پرداخته شد 
بنابراين بر حسب اينكه چه اطلاعاتي در اختيار شورا قرار 
مي گيرد مطالبه حقوق مردم در دستور كار قرار گرفت تا با 

انحرافات موجود مقابله كنيم. 
شــما فردي نزدیك به جبهه پایداري هستید و 
شایعاتی هست که با این مطالبات می خواهید براي 
این گروه در انتخابات بعدي شورا، ریاست جمهوري 

و یا پست شهرداري زمینه سازي کنید؟
اين مطلب را به شدت تكذيب مي كنم. بنده از زماني كه 
وارد شورا شدم هيچ ارتباطي با جبهه پايداري نداشته ام چه 
بسا قبل از آن هم نداشتم. مثل بقيه گروه هاي سياسي كه از 
من دعوت كردند كه در ليست آنها باشم گروه پايداري هم 
اين درخواست را داشت و من تنها در دو جلسه ای كه درباره 
ليست شان بود حضور داشتم. البته برای حضور در ليست ها 
شرط داشتم به اين صورت كه هنگام تصميم گيری بر پايه 
نظرات كارشناسی خود اقدام كنم. بنابراين در ليست هايی 
كه حضور پيــدا كردم اين شــرط را پذيرفتند گروه هايي 
هم نپذيرفتند كه مهم هم نيســت چون بعضي از گروه ها 
ساختاري سياســي خاص خود را دارند. قبل از آن هم با 

مجموعه هاي سياسي مثل جبهه پايداري  ارتباطي نداشتم 
هرچند كه در يک مقطعي مدير منصوب آقاي محصولي 
بودم اما دليل نمي شود در فضاي سياسي كه آنها شركت 
داشتند عضو باشم. از زمان ورودم به شورا تا همين لحظه 
هم هيچ كســي از جبهه پايداري با من ارتباطي نداشته و 

مطالبه اي هم از من نداشته اند.
قبلا هم حرف هایی از این دست مطرح کرده اید اما 

باز هم شایعات ادامه دارد.
اگر مراوده اي داشتم از عنوان كردن آن ترسی نداشتم. 
مگر اشكالی دارد آقاي سروري يا مثلا حكيمی پور وابسته 

به گروه سياسي خاصي هستند و از آن دفاع مي كنند؟!
 باز هم گفته مي شود شما گزینه آقاي احمدي ن ژاد 

براي شورا هستید.
قبلا يكي از اعضاي شــورا گفت، شنيده ام رئيس دولت 
قبل جلسه اي داشته و حافظي هم آن جا بوده است تا برای 
شــورای پنجم برنامه ريزي كنند اما من به شدت تكذيب 
كردم چون از يک ماه مانده به دوره پاياني كاري خودم در 
سازمان تامين اجتماعي، رئيس جمهوری وقت را نديده ام، از 
طريق واسطه پيغامی از او به من منتقل نشده، تلفنی هم با 
ايشان صحبت نكرده ام و در كل ارتباطی با او نداشته ام. حتي 
شايعاتي بود كه حافظي با اين كارها می خواهد آقای قاليباف 
را كه رقيب سياسي آقاي احمدي ن ژاد در گروه اصولگرايان 
محســوب مي شــود، تضعيف كند كه او رأي بياورد كه 
خوشــبختانه با نظري كه مقام معظم رهبري دراين باره 
داشتند حضورشــان در جايگاه رياست جمهوري منتفی 
است. شــايعات بعدي اين بود كه مي خواهند برای ورود 
مجدد رئيس دولت قبل به شهرداری زمينه سازي كنند اما 
من معتقدم بازگشت مجدد او به شهرداري تهران به ضرر 
مردم است. درواقع رقابت سياسي بين رئيس جمهوری و 
شهردار باعث توقف كمک های دولت به شهرداری يا تحقق 
منابع مالی شهری می شود كه نهايتا مردم متضرر مي شوند، 
بنابراين حضور احمدي نژاد در شهرداري را هم نمي توانم 

بپذيرم چون مردم آسيب خواهند ديد.
در یكی از جلسات اخیر شورا آقاي پیرهادي بعد 
از نطق شما صحبت هایي در مورد زماني که در تامین 
اجتماعي بودید، داشتند و نقد هایي را وارد کردند. 

موضع شما به آن حرف ها چیست؟
به عنوان يک اصولگرا نه آن چيزي كه آنها مدعي هستند 
بلكه به عنــوان اصولگرايي كه منافع مــردم را در اولويت 
مي دانم نســبت به جناح هاي سياســي قضاوت در مورد 
عملكرد خودم در تامين اجتماعي را به دو نفر اصلاح طلب 
محول مي كنم. دو نفر اصلاح طلب كه هر آنچه بگويند قبول 

می كنم. 
چه کساني؟

آقاي محجوب كــه اصلاح طلب تندرو اســت چون او 
بهترين فردي اســت كه مي تواند حافظي را بزنــد. از او 
به عنوان متولي خانه كارگر سوال كنيد كه عملكرد حافظي 
در زمان مسئوليت در تامين اجتماعي چگونه بود. من هر 
نقطه ضعفي را كه بگويند، مي پذيرم. دوم هم آقاي سرخو 
چون ايشان هم عضو هيأت مديره تامين اجتماعي است، 
سيستم را خوب می شناسد و از آنجايی كه در اين سه سال 
با بدنه سازمان هم ارتباط داشته، به عملكرد مديران گذشته 
اشراف دارد. اين دو بزرگوار هرچه درمورد آن  زمان بگويند 

من قبول دارم. 
گفته بودید که اخراجي دولت دهم بودید درحالي 
که اختلافي با رئیس جمهوری نداشتید و  بیشتر 

اختلافات شما با وزارت بهداشت بود.
مراوده اي هم با ايشــان نداشتم. يک سال و نيمی كه در 
تامين اجتماعي حضور داشــتم، دولــت هيچ كمكي به 
سازمان نكرد. انصافا پرسنل تأمين اجتماعی در يک  سال 
و نيمي كه آن جا بودم بسيار خوب كار كردند. بدهي 9 ماهه 
به طرح هاي قراردادي سازمان در آن زمان از 9 ماه تاخير به 
3 ماه رسيد. درآمد سازمان از 980 ميليارد  در ماه به 1500 
ميليارد تومان افزايش يافت كه رقم قابل توجهی اســت. 
وقتی اين تلاش را مي ديدم به عنوان رئيس اين مجموعه 
انتظار داشــتم رئيس دولت حتي يک حمايت معنوي از 
پرسنل داشته باشــد. بنابراين ســه بار درخواست كردم 
به عنوان تشــكر از آنها در سازمان حضور پيدا كند و توجه 
خود را نشان دهد اما نپذيرفت. در طول يک سال و نيم حتي 
يک بار هم به آن جا نيامد. اما به مجرد اين كه حافظي رفت 
و يک ماه از حضور سعيد مرتضوي در سازمان می گذشت 
در آن جا حاضر شد و نشستي با بدنه پرسنل برگزار كرد. از 

رأي خود به آقاي قالیباف پشیمان نیستید؟
اگر به عمق مشكلات و ناهنجاري هاي اداري شهرداري 
آگاهي داشــتم، تصميم ديگري مي گرفتم. همين الان 
هم بدنه اصولگراي جامعه از بيرون ايشــان را اصولگراي 
ناب مي دانند، همان نگرشي كه من در بدو ورودم به شورا 
نسبت به او داشــتم. فكر مي كردم اصولگراي پر و پا قرص 

از جان گذشته اي هستند كه برای مردم تلاش مي كنند 
و بايــد كمک كرد بقيه مشــكلات حل شــود. 6 ماه كه 
گذشت متوجه شــدم فضاي ويژه اي حكمفرماست و با 
وجود اينكه مديران و كارشناسان بسيار خوبي دارد، خطا 
و انحراف بسيار زياد است؛ مديران و كارشناسانی كه الان 
همه سكوت كرده و منزوي شده اند. شهرداري مثل تأمين 
اجتماعی نهاد عمومي غيردولتي است و پرسنل هستند كه 
بايد برای كسب درآمد تلاش كنند تا بتوانيد هزينه كنيد 
بنابراين ارتباط رأس سازمان با بدنه كارشناسي و مديران 
در رفتار سازماني اثرگذار است كه آقاي شهردار نتوانسته 
اين ارتباط را برقرار كند. متاســفانه بــه دو دليل مديران 
وارداتي و غيرآشــنا به ماموريت هاي شهري در شهرداری 
فعاليت می كنند؛ اول اينكه شــايد به كارشناسان اعتماد 
ندارند از سوي ديگر مشــخص است كه كارشناس حرف 
كارشناسي خود را مي زند اما اين مواضع به منزله مخالفت 
تلقي مي شود. شما در مواجهه با كارشناس يا بايد حرف او 
را بپذيري يا او را قانع كنــي. خب اين اتفاق نيفتاده و افراد 
كارشناس شهرداري حالا منزوي شده اند. وقتي سازماني 
كارشناس هايش را از دست بدهد، دچار فرونشست و ركود 
مي شود. متاسفانه آقاي قاليباف اين هنر را نداشت كه از بدنه 

كارشناسي مجموعه خود استفاده كند. 
یعني عملكرد 8 ساله قالیباف برایتان قابل قبول 

بود، رأي دادید و بعد متوجه این اشتباه شدید؟
بله. البته زمان رأي گيري مبناي من حتي اصولگرايي هم 
نبود، بلكه مباحث فني بود. نمره اي كه به قاليباف دادم 17 

و به  هاشمي 14 بود.
شــما بارها درباره نحوه اداره شورا از سوي آقاي 
چمران هم انتقاد داشــتید. در مورد ایشان چطور 

رأي دادید؟
دو سال اول به ايشــان رأي دادم اما دو ســال دوم خير.  
ســال اول با اعتقاد قلبي و همان اســتناد كه اصولگراي 
بدون حاشــيه اي اســت، خود را وقف خدمت به جامعه 
مي كند، با بي عدالتي مقابله مي كند و صرفا منافع مردم به 
معناي واقعي برايش مهم اســت به او رأي دادم.  سال دوم 
كه حواشــي را ديدم مردد بودم اما با فشــارهاي جانبي، 
درخواست دوستان خارج از شــورا و با اكراه رأي دادم. اما  
سال سوم به عنوان اعتراض و هشدار به عملكرد اصولگرايان 
شورا رأي ندادم.  سال چهارم هم رأي سفيد دادم چون رويه 
اداره شهر، نظارتي كه از شورا اعمال مي شد و چشم پوشي 
روي انحرافات شــهرداري را قبول نداشــتم. آقايان حتي 
براي مصوبات خود ارزش قايل نيستند. وقتي شورا بودجه 
 سال 93 را 15 هزار ميليارد تومان برای خرج در حوزه های 
مشــخص مصوب مي كند و انتهاي  سال متوجه مي شود 
5 هزار ميليــارد در جاي ديگري هزينه شــده بايد گوش 
شهردار را بگيرد و پشــت ميز محاكمه ببرد چون خارج از 
مصوبه شــورا كه صرف و صلاح مردم در آن هست، عمل 
كرده اســت. اما در يک جلسه دو ساعته می گذارند و همه 
چيز را به شــهرداری واگذار می كنند تــا اقدام كند و بعد 

تصويب كنند. 
 در  سال 93 استیضاح شهردار را مطرح کردید اما 
با پا در میاني اعضا به امید اصلاح، آن را پس گرفتید. 

آیا حالا از این اقدام پشیمان نیستید؟
اغماض كردم تا آقايان اصلاح كنند. پشيمان هم نيستم 
چون مطمئنا در آن زمان استيضاح شهردار رأي نمي آورد. 
محال اســت كه با اين تركيب اعضاي شورا و دوستاني كه 
آقاي شــهردار دارد بتوانيد اســتيضاح را كليد بزنيد. آب 
در هاون كوبيدن است. اگر كسي هم مقابله مي كند در جمع 
شورا به جايي نمي رسد. من هم به اين نتيجه رسيدم كه 
موضوع را به افكار عمومي منتقل كنم. البته دوستان گلايه 
هم داشــتند كه حرف هايت درست است اما چرا در جمع 
داخلي اين حرف را نمي زنيد و چرا به افكار عمومي منتقل 
مي كنيد. در پاسخ بايد بگويم چون به اين ايمان رسيده ام 
كه داخل شورا و در قالب مذاكره با اعضا و شهرداري مشكل 
حل نمي شود تصميم گرفتم كه موضوع را به افكار عمومي 

منتقل كنم. 
 ارزیابي شــما از فعالیت سه سال گذشته شورا 

چیست؟
از يک منظــر اتفاقي كه در سه ســال گذشــته افتاد 
سختي هاي زيادي داشت، خيلي سخت گذشت. خيلي 
تلخ اســت كه مبتنی بر مصالح مردم حرفــي را بزنيد و 
گوش شنوايي براي آن نباشد اما معتقدم همين هم خوب 
بود و فرهنگ مطالبه ايجاد شــد چون دوره هاي گذشته 
همين جو هم وجود نداشت. اوايل در 6 ماه اول وقتي نقد 
مي كردم در صحن توســط يكي از اعضا مورد توهين قرار 
مي گرفتم اما الان وضعيت بهتر شده است. هرچند دوستان 
اغلب با نگرش هاي سياسي گاهي به نعل و گاهي به ميخ 
مي زنند اما مكاتبه ام را دنبال كردم. قطعا مباني نظام هم 
با مطالبه گري مشكلي ندارند. نبايد برخورد با تخلفي كه 

توسط مجريان اتفاق افتاده تخريب نظام تلقي شود كسي 
كه تخلف كرده بايد پاسخگو باشــد و از مسير قانوني با او 
برخورد شود. سيستم هاي قضائي ما هم نبايد در برخورد با 
متخلفين اجرايي مصلحت انديش باشند چون باعث سلب 
اعتماد عمومي مي شود. درباره واگذاري املاک هم پيگيري 
دستگاه قضائي تا الان خوب بوده است. اميدواريم در دادسرا 
نيز به صورت واقعي و عدالت محور درباره آن تصميم گرفته و 
برخورد شود. با اين روش مي شود اعتماد مردم را جلب كرد 
ضمن اينكه روند سه سال گذشته هم باعث شد شهرداري 
تا حدودي  خطاها را اصلاح كند. 5 هــزار ميليارد تومان 
اصلاحيه بودجه  سال 93 در سال 94 حدود 900 ميليارد 
تومان شد؛ روندي كه قابل قبول است. هرچند خيلي بيشتر 
مي توانستند با فرآيندهاي جاري فساد در شهرداري مقابله 

كنند كه متاسفانه مقابله نكرده اند. 
آقاي قالیباف مي تواند در دوره بعدي هم به عنوان 
شهردار معرفي شود؟ چون تكرار حضور ایشان در 

دوره سوم هم از سوي بسیاري مورد نقد بود.
بعيد مي دانم كــه انگيزه اي براي ادامه حضور داشــته 
باشد ضمن اينكه با توجه به اتفاقات 3،4 سال اخير هم فكر 

نمي كنم شوراي آينده اقبالي به موضوع داشته باشند. 
به نظرتان شهردار بعدي تهران کیست؟ 

شــهردار بعدي تهران بايد به امور شهري مسلط باشد 
اما پرچمدار سياسي نباشد. شــهردار نبايد مهره يا چهره 
شناخته شده يک جناح سياسي باشد تا گروه هاي سياسي 
غالب هم بتوانند از او مطالبه كنند چون در صورت وابستگي، 
جناح موافق از او بي جهت دفاع مي كند و جناح مقابل هم به 
دنبال كوچک ترين نقطه ضعف است. اما اگر فرد منتخب 
جناح شناخته شده، سياسي نباشد هر دو جناح سياسي 
حقوق مردم را مطالبه مي كنند. ما متاسفانه در كشور خلأ 
احزاب را داريم. وقتي يک حزب كسي را انتخاب مي كند، 
بر عملكرد او حســاس اســت و اجازه انحراف و خطا به او 
نمي دهد. اين موضوع درباره كانديداهاي عضويت در شورا 
يا شهرداري هم صدق مي كند. منتخب يک حزب نمي تواند 
خودخواســته هر كاري را انجام دهد و قطعا زير ذره بين 
اعضاي حزب است. الان كه با جاي خالي حزب ها مواجه 
هستيم همين جناح هاي سياســي موجود بايد مقداري 
با درايت و بلوغ بيشتر كانديداهاي خود را انتخاب كنند تا 

شاهد مشكلاتي كه تاكنون با آن مواجه بوديم، نباشيم.
یعني تا به حال کاندیدایي براي شهرداري مطرح 

نشده؟
آرزو بر جوانان عيب نيست. كساني صحبت كردند كه 
مثلا رئيس دولت قبل تمايل به حضور دارند اما خب حضور 
ايشان به صلاح مردم تهران نيست و اميدواريم كه چنين 

شايعه اي صحت نداشته باشد.
شما در هفته هاي گذشــته چندین بار درباره 
صورت هاي مالي  سال 90 گفتید که تخلفات آن از 
واگذاري ها بیشتر است در این باره شفاف تر توضیح 

مي دهید؟
ببينيد ما بايد وارد بندبند گزارش شــويم. بسيار مهم 
است كه صورت هاي مالي  سال 90 شامل حوزه حراست 
و موسسه املاک و مستغلات شهرداري نمي شود. جايي 
كه داراي مشكلات اصلي اســت و جريانات بزرگ مالي 
شــهرداري در آن رخ مي دهد شــهرداري طبق قرارداد 
في مابين با دارايي، بدهي و ارزش ويژه 513 ميليارد تومان 
در صورت هاي مالي نيست و شــهردار بايد در اين زمينه 
پاسخگو باشد. در قسمت هايي هم كه حسابرس ورود پيدا 
كرده تخلفات زيادي هست. ازجمله اينكه براي موديان 
عوارضي كه نقدا حســاب مي كننــد 18 درصد تخفيف 
در نظر گرفته شــود اما به دليل مــازاد برخي تخفيف ها  
18 ميليارد تومان بيش از مجوز شورا تخفيف داده شده 
و شهرداري بايد ليست افرادي كه به آنها تخفيف داده را 
بياورد. پل هوايي خيابان 64 يوســف آباد كه زير آن معبر 
عمومي اســت از سوي شهرداري به شــركتي خاص )آ( 
براي ســاخت پاركينگ به قيمت 5 و ســه دهم ميليارد 
يعنی 5 ميليارد و 300 ميليون تومان فروخته اســت در 
صورتي كه حق ندارند معبر عمومي را بفروشــند؛ 1-در 
آيين نامه هاي شهرداري پيش بيني فروش معبر نيست. 
2- قيمت كارشناســي ندارد. 3- مصوبه كميسيون ماده 
5 هم ندارد. 550 ميليارد تومان چک برگشتي كه 220 
ميليارد آن از سنوات قبل است در اختيار شهرداري است 
و تعيين تكليف نشده. طبق قانون مصوب مجلس مقرر 
شده 50 درصد عوارض ساخت و تراكم در بافت فرسوده از 
سوي شهرداري به عنوان تخفيف در نظر گرفته شود اما در 
برخي موارد صد درصد تخفيف اعطا شده كه مغاير است و 
توجيهات آن وجود ندارد. مستندات ايجاد حساب دريافتي 
جمعا به مبلغ 46 ميليارد تومان از آقاي)ه(، مرحوم)ج(، 
كميســيون ماده 100، آقاي)ع( بابت يک مجتمع و يک 
مورد مرجع نامشخص طلب دارد كه اطلاعات آن مشخص 
نشده است. صورت ريز تراكم هاي واگذار شده به كارگزاران 
مناطق 8 و 22 فاقد اطلاعات اســت كــه مبلغ آن 162 
ميليارد تومان كمتر از دفاتر است. اسناد و مالكيت تعداد 
514 قطعه از اراضي به بهاي تمام شده 523 ميليارد، تعداد 
1296 باب ســاختمان به ارزش دفتري 1239 ميليارد، 
تعداد 1517 دستگاه وســيله نقليه به ارزش دفتري دو و 
4 دهم ميليارد تومان ارايه نشــده است. هيچگونه ثبتي 
براي زمين ثبتي به مبلغ 23 ميليــارد تومان به آقاي)ه(، 
واگذاري 2 قطعه ثبتي به مبلغ يک و 6 دهم ميليارد تومان 
و يک قطعه ديگر به آقاي)خ( در دفاتر صورت نگرفته است. 
واحدهاي تجاري شهرداري در پاســاژ)م( در دفاتر ثبت 
نشده اســت و تعداد واحدهاي متعلق به شهرداري از آن 
مشخص نيست. تعدادي از ساختمان هاي شهرداري در 
اختيار افراد خارج از مجموعه و بازنشستگان شهرداري قرار 
دارد. تعداد 66 باب ســاختمان كه 6 باب آن هم در دفاتر 
شهرداري ثبت نشده، توسط اشخاص و نهادهاي خارج از 
شهرداري مورد بهره برداري قرار مي گيرد و قرارداد اجاره آن 
ارايه نشده است. در واگذاري بيمارستان امام رضا)ع( و بقيه 
موارد حرف ما اين است كه جوابگوي بي نظمي هاي مالي 
باشند چون زمين واگذار شده به خيريه در دفاتر ثبت نشده 
است. ما نگفتيم بيمارستان بد است. واقعا چه اشكالي دارد 
مردم بدانند همسر شهردار عضو هيأت امناي بيمارستان 
خيريه اي است؟ اگر كار خوبي است پنهان كردن ندارد اگر 

بد است خب! پاسخگو باشند. 

روي خط خبرخبر

گلایه مسجد جامعي از روزنامه شهرداري

همشهري سخنانم در بحث تسهیلات 
املاك را اشتباه منعكس کرد

شهروند|  عضو شورای اســلامی شهر تهران با 
اشاره به انعكاس سخنان خود در جلسه روز سه شنبه 
شورا توسط روزنامه همشهری گفت: »در انعكاس 
سخنانم اشتباهی شده بود كه كل فحوای سخن من 
را به سوی ديگری برده است و در حالی كه مراد از آن 

تأييد گزارش شهرداری نبود.«
 احمد مسجد جامعی در سيصد و سومين جلسه 
شــورا توضيحاتي را در اين بــاره ارايه كــرد:  »در 
گزارش منتشرشده در صفحه و تيتر نخست روزنامه 
همشــهری مورخ 12 آبان در انعكاس ســخنانم 
اشــتباهی رخ داده كه منظور متفاوتــی را به ذهن 

متبادر می كند.
 در گزارش منتشره كه مربوط به گزارش شهردار 
به شورا درباره پرونده تسهيلات مسكن بود از زبان 
من آمده »حالا كه تقريبا فهميديم واقعيت ماجرای 
اين پرونده از چه قرار است، بهتر است در اين مسأله 
كوتاه بياييم.« كه اين گفته ذهن مخاطب را به اين 
ســو می برد كه اين اظهارات، ناظر به تأييد عملكرد 
شهرداری در اين پرونده است.« او گفت: »اين بخش 
از سخنان من هيچ ارتباطی با اين موضوع نداشت. 
در آن جلسه از شــاكيان محترم پرونده آقای ياشار 
سلطانی خواستم »حالا كه تقريبا فهميديم واقعيت 
ماجرای اين پرونده از چه قرار اســت در اين مسأله 
كوتاه بياييد.« پر واضح اســت بين عبارت »كوتاه 
بياييد« و »كوتاه بياييم«، تفــاوت معناداری وجود 
دارد. درخصوص عملكرد شهرداری گفته شد كه اين 
بحث كارشناسی است و نيازی به اين همه هيجان 
در طرح مسائل وجود ندارد. بحث تعاونی ها هم كه 
از ابتدا چندان مطرح نبود و درخصوص افراد هم آقای 
شهردار گفتند تاكنون تعدادی از احكام را بعد از اعلام 
نظر دادستانی لغو كردند كه اين خود مويد تخلف و 

تخفيف های خارج از عرف بوده است. 
رئيس كميسيون سلامت شورای شهر تهران نيز 
در جريان بررســی لايحه تفريغ بودجه  سال 93 از 
عدم تحقق 25درصد بودجه حمل ونقل در  سال 93 
خبر داد: »در گزارش لايحه تفريغ بايســتی ميزان 
انحراف و دلايل انحراف در هر رديف و مأموريت ابراز 
شود كه در لايحه ارسالی توسط شهرداری اين دلايل 
مشاهده نشــد و اگر انحرافی مشاهده نمی شود نيز 
بايستی ذكر شود كه انحرافی وجود نداشته است.« 
رحمت الله حافظی با بيان اين كه حســابرس اشاره 
كرده كه الزامات بودجه ريزی عملياتی رعايت نشده 
است، يعنی از قيمت تمام شده بايستی به سرجمع 
رسيد در حالی كه در شهرداری از سرجمع به قيمت 
تمام شده می رســند، تأكيد كرد: »حسابرس اعلام 
كرده است تفريغ بودجه  سال 93 در حالی بررسی 
شده كه گزارش صورت های مالی تلفيقی  سال 93 را 

در اختيار نداريم. 
آخرين گزارش تلفيق رســيدگی شده مربوط به 
 سال 90 بوده اســت از اين رو حسابرس نمی تواند 
با صورت های مالی تلفيقی رســيدگی شــده  سال 
93، تطبيق دهد. اين موضوع نيز جای خطا را باقی 
می گذارد؛ زيرا صورت های مالی حسابرسی شــده 
را در اختيار نداريم. شــهرداری و شورا رويه غلطی 
پيش گرفته اند كه كل تفريغ را زير ســوال می برد، 
در اســفندماه هر ســال، كل انحرافات را در قالب 
اصلاحيه رفع و رجوع كرده و همه انحرافات را پوشش 
می دهند، با اين حساب از تفريغ بودجه چه انتظاری 
می توان داشت؟ بودجه حمل و نقل  سال 93، مبلغ 
6هــزار و 100 ميليارد تومان مصوب شــده بود، در 
انتهای ســال، عملكرد 4 هزار و 800 ميليارد تومان 
گزارش شــد يعنی 25 درصد بودجه به مبلغ  هزار و 
300 ميليارد تومان محقق نشده است درحالی كه در 
گزارش تفريغ 2.49 درصد افزايش را نشان می دهد.« 
حافظی در موضوع كمک شــهردار به اشــخاص و 
موسسات خصوصی كه بودجه مصوب 50 ميليارد 
تومــان دارد هم گفــت: »اين كمک بــه 63 هزار و 
400 ميليارد تومان افزايش يافته در حقيقت انحراف 
27 درصــدی از بودجه مصوب داشــته و 13 هزار و 
400 ميليارد تومان كمک مازاد صورت گرفته است.«

 سیف الدین نجم آبادی
 ایران شناس برجسته درگذشت

ایسنا|  پروفسور »سيف الدين نجم آبادی«، استاد 
برجسته ايران شناسی دانشگاه »هايدلبرگ« آلمان 

در 94 سالگی در سكوت خبری درگذشت.
»سيف الدين نجم آبادی« در هشــتم فروردين 
1301 شمســی در تهران متولد شــد و در  ســال 
1320 ديپلم خود را از مدرســه آلمانی ها گرفت. او 
از سال 1327 تا 1330 تحصيلات كارشناسی خود 
را در دانشگاه تهران در رشته اسلام شناسی و ادبيات 

گذراند.
نجم آبادی در ادامه با گرفتن بورســيه از سازمان 
تبادلات آكادميک »آلمان دآآد« راهی آلمان شــد 
و تحصيلات خود در مقطع كارشناســی ارشــد را 
آغاز كرد. پس از تحقيــق و پژوهش در زمينه های 
اسلام شناســی، ايران شناســی و هندشناسی در 
 ســال 1335، پايان نامه دكترای خود را با موضوع 
»زرتشت« آغاز كرد. او پس از گرفتن مدرک دكترا 
حدود هشت سال در دانشــگاه تهران تا  سال 1346 
به عنوان استاد در رشــته زبان شناسی مشغول به 
تدريس بود و پس از آن بار ديگر راهی آلمان شــد و 
در دانشــگاه فرايبورگ و  هامبورگ به عنوان استاد 
ميهمان در شاخه های شرق شناسی و اسلام شناسی 
به تدريس پرداخت. پروفسور نجم آبادی چند سالی 
نيز در دانشگاه وين تدريس كرد و سپس در تهران 
رياست موسسه ايران شناســی را برعهده گرفت و 
درنهايت شهر و دانشــگاه  هايدلبرگ را برای ادامه 

مسير تدريس، تحقيق و پژوهش خود انتخاب كرد.
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 »رحمت الله حافظی«، مرد جنجالی شورای شهر در گفت وگو با »شهروند«
 از دلایل انتقادش به شهرداری تهران می گوید 

 قالیباف دیگر
 اقبالی ندارد
  در زمان رأی به قالیباف اگر  عمق 
 ناهنجاري هاي شهرداري را می دانستم
 تصمیم دیگري مي گرفتم
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